
Forældrerådsmøde 17/5 2021 kl. 19.30-21.30 

Deltagere: Mai, Kasper Martin, Pernille, Christina, Lasse 

Afbud: Lise, Mille – Mai deltager istedet 

Referant: Mai 

Kage: Lasse 

 

Dagsorden:  Referat: 

Nyt fra Mirabellen 
 

• Børnetal og nye børn 
 
 
 
 
 
 

• Fokusområder 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

• Arbejdsdag stadig på standby 
 

 
 
 
 
 

• Legetårnet på legepladsen 
 

 
 
Vi sender 9 børn i skole efter sommerferien. Dvs. efter 
sommerferien er der 38 børnehavebørn ud fra de tal, 
som vi kender nu (40 børnehavebørn = fuld normering) 
Og fortsat 12 vuggestuebørn. 
Der er 4 nye børn på vej henholdsvis 1/6 og 1/7; Lucas, 
Liam, Hjalmar og et par stykker, som overvejer. 
 
Vi har fokus på støj- og stemmeniveau. Og derudover en 
gennemgående ting i grupperne, hvor der arbejdes med 
genkendelighed og gentagelser i grupper og 
samlingssituationer, så børnene kender de faste rutiner 
omkring håndvask, faste pladser, sange, rim/remser mv. 
 
For personalet er der fokus på at arbejde videre med 
social kapital, kerneopgaver for personalet samt 
opfølgning på MUS samtaler 
Til efteråret kommer der desuden en 
trivselsundersøgelse, hvor alle forældre får mulighed for 
at deltage. 
 
Sociale arrangementer frarådes fortsat, og derfor er 
arbejdsdagen med vedligehold af legepladsen også 
udsat. Vi arbejder med at lave arbejdsdag den 4. og 5. 
september. Så sæt gerne X i kalenderen et par timer én 
af de dage. 1 enkelt times arbejde vil også blive 
modtaget med kyshånd. 
 
Legetårnet er pt. afspærret pga. råd og defekte skruer. 
Og der kigges på, hvordan det kan repareres. 
 

 
Personalesituationen i Mirabellen efter sommerferie 
 

• Vuggestue/børnehave 
 
 
 
 
 

• Gruppedannelse i børnehaven 
 

 

 
 
 
Lissi er efter planen tilbage i uge 31.  
 
Ida er på vej på barsel. Og det er derfor planen, at Vibe 
træder ind i personalegruppen i vuggestuen, når Ida går 
på barsel. 
 
Vi danner en ny storbørnsgruppe efter sommerferien 
for årgang ’16 med 2 tilknyttede pædagoger.  
 
Derudover dannes der to grupper for årgang ’17 og ’18 
på henholdsvis 7 børn i den ene gruppe med én 
tilknyttet pædagog og en anden gruppe med 16 børn 
med 2 tilknyttede pædagoger. Den primære årsag til 
den fordeling er, at vi har de fysiske rammer med 2 
store stuer og 1 mindre stue.  
 



Aula 

• Billeder 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

• Opstart 
 

• Registrering af komme/gå tider. 
 
 

• Forældrerespons 
 

 
Forslag fra forældrerådet:  
Evt tage et par stemningsbilleder hver dag og samle 
sammen til at lægge lidt op 1 gang ugentligt. Det er en 
kæmpe opgave for personalet at skulle i gang med at 
tagge børnene og lægge billederne ud.  
Vi har også en opfordring til at en fælles tilgang/politik 
til, at der er nogenlunde ens tilgang for 
kommunikationen til forældrene for hver af grupperne, 
så det bliver lidt mere samme niveau.  
Desuden er der et stort ønske om at der dagligt bliver 
skrevet, hvad man har lavet i de enkelte grupper den 
dag, når nu billederne ikke længere uploades.   
 
 
 
Opfordring til at alle forældre ændrer komme/gå tider 
for deres barn.  
 
Vi mangler den guide/brochure, som der er henvist til 
på BørneIntra. 

Kostordning 

• Gennemgang af den nye aftale 
 
 
 

Sukkerpolitik 

• Gennemgang og evt. revurdering af den 
nuværende politik.  

 

 
Det er Mona’s, der har vundet udbuddet igen, så de 
fortsætter de næste 2 år. 
Der er skruet op til 96% økologi og mere plantebaseret + 
fisk samt lidt mindre kød. 
 
Forældrerådet bakker stadig op om vores Kost- og 
sukkerpolitik. Vi lægger en folder i alle børnenes kasser 
inden så længe og opfordrer til, at alle forældre får 
genlæst politikken.  
 

Nyt fra bestyrelsen 
 

• Gennemgang af nye drøftelser 
 

 
Dagtilbuddet vil gerne søge Aarhus kommunes 
Klimafond til en fælles indsats.  
Dagtilbuddets bestyrelse vil meget gerne have gode 
input og ideer til nye initiativer i byen.  
 

 
Nyt fra dagtilbuddet 
 

• Læreplaner 
 
 

• SLF 
 
 
 

• Corona 
 

 
 
 
Personalet arbejder med en fælles retning, vidensdeling 
og læreplaner 
 
Der er igen stor fokus på Stærkere LæringsFællesskaber 
er bl.a.et redskab til, hvordan vi optimerer arbejdet med 
børnene, vidensdeler, giver sparring og feedback 
 
Der er fortsat lempelser på vej, hvilket bl.a. betyder at vi 
kan åbne lågen på legepladsen, og at vi kan samle lidt 
flere grupper. 
 

Eventuelt.  
 

• Mødedato i forældrerådet efter sommerferien 

• Fælles forældremøde efter sommerferien 
 
 
 
 
 
 

 
 
Torsdag den 26. august kl. 19.30 
Afventer retningslinjer 
 
 
 
 
 
 



 
- Sommerfest 

 
 
 
 
 
 
 
 
- Store børns overnatning 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
- Afslutning for storebørn 
 

 
 
 
 

 
- Vi har I år valgt at aflyse sommerfesten. Der er 

kigget på muligheder, men i en tid der fortsat er 
usikker og med skiftende retningslinjer, er vi ikke 
lykkedes med at finde en model der gør det muligt 
at afvikle sommerfesten forsvarligt. Vi lover at vi 
tager revanche, når muligheden byder sig, og 
holder en stor fest i Mirabellen når vi igen kan 
invitere jer. 
 

- Christina er på opgaven, men det er bestemt at de 
kommende storebørn skal have lov til at få deres 
overnatning i Mirabellen. Det er igen muligt af 
afholde mindre sociale arrangementer, som gør 
det muligt at afholde overnatningen. Der er 
allerede nogle forældre der har taget styring på 
arrangementet, og vi glæder os til at høre hvad de 
finder frem til. Tak for det store engagement og 
hurtige handlekræft, til jer forældre der greb 
chancen. 

 
- D. 25. juni afholder vi afslutning for de kommende 

storebørn. Dagen vil foregå som den har gjort de 
tidligere år. Afslutningen vil foregå om 
formiddagen, hvor hele huset tager afsked med de 
kommende skolebørn på en god og festlig måde. I 
år vil vi sørge for maden til børnene, hvor der 
tidligere har været afslutninger hvor hver forældre 
medbragte noget med til en buffet. Det er lige på 
dette område at retningslinjerne sætter sine 
begrænsninger, men vi skal nok sørge for at 
børnene får en hyggelig dag og noget godt at spise. 

 


